
Reakcie na XXVIII. Valné zhromaždenie SPPK

Až do roku 2018 bude záujmy Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory presadzovať jej
staronové vedenie – predseda Milan Semančík a podpredsedovia Dušan Janíček spolu s Alexandrom
Pastorekom. 23.apríla 2015 ich vo funkciách nanovo potvrdili vo voľbách do orgánov komory delegáti
XXVIII. Valného zhromaždenia SPPK. Zvolili si aj členov predstavenstva a dozornej rady.

Hosťom doobedňajšej časti VZ bol minister pôdohospodárstva a rozvoja vidieka Ľubomír Jahnátek.
Na úvod svojho vystúpenia ocenil spoluprácu s SPPK a označil ju za pozitívnu a nevyhnutnú, pretože
dostáva podstatné a ucelené informácie o problémoch a potrebách agropotravinárskeho komplexu,na
ktoré môže reagovať.

Zároveň zopakoval svoj verejný prísľub na adresu znevýhodnených oblastí (ANC): „Okamžite, ako
budú schválené všetky Programy rozvoja vidieka, začneme rokovať s Európskou komisiou o zmenách
v podporách znevýhodnených oblastí. Budeme hľadať cesty, aby sme vyrokovali pre poľnohospodárov
výhodnejšie pravidlá,ako sú nastavené dnes. Začiatok rokovaní predpokladám v 4. kvartáli 2015,
resp.1. kvartáli 2016“, dodal minister.

 

Ľubomír Jahnátek, minister pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR: „Pre SPPK a aj MPRV SR
je teraz najdôležitejšie to, aby sme spustili celý implementačný mechanizmus novej SPP. Máme
k dispozícii potrebné  množstvo peňazí, ktoré musíme čo najrýchlejšie dostať k poľnohospodárom
a potravinárom. Takže poďme rýchlo robiť implementáciu nových pravidiel Spoločnej
poľnohospodárskej politiky, napĺňať výzvy a zjednodušovať príliš komplikované mechanizmy, ktoré
poľnohospodárom sťažujú život.“



 

Zsolt Simon, poslanec NR SR: „Gratulujem novozvolenému vedeniu. Prajem tomuto
predsedníctvu, aby nemuselo nikdy pred nikým ustupovať pre menšie zlo. Je treba byť férový
a v každom momente povedať farmárom, čo ich neminie, či je to dobré alebo zlé. Držím vám palce,
aby ste si vybudovali aj lepšie uznanie v spoločnosti. Osobne považujem za nesmierny problém, že
poľnohospodárom nebolo  včas oznámené, aké zmeny nastanú v znevýhodnených oblastiach, najmä
na severe Slovenska.“

 



Marian Záhumenský, poslanec NR SR: „Želám vám, aby ste mali takú samosprávu, ktorá bude
hájiť záujmy farmárov či už na severe, juhu, na západe alebo na východe krajiny. Je čas, aby sme
začali podporovať poľnohospodárstvo, ktoré dáva pridanú hodnotu pre spoločnosť. A preto
potrebujeme takú samosprávu, ktorá bude partnerom aj pre celú spoločnosť.“

 



Václav Hlaváček, viceprezident Agrárnej komory ČR: „ – Jeden problém máme všetci – a to
Brusel, ktorý sa nám stále viac vzďaľuje. Za mesiac a pol budeme mať žatvu, ale nikto nevie, čo nás
v roku 2015 čaká. Je nedôstojné, aby český, slovenský, rakúsky, maďarský farmár mesiac a pol pred
žatvou nevedel, aké presné pravidlá budú v tomto roku platiť.“

 


